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VEGSJEF 

Johans betraktninger 

Selger eller 
saksbehandler? 

orl d n d ltok j g p d n rlig Ve tfold

konf ran en. Ti rna t ar: r ic i offentlig 

ktor. Hov dt ngd n a deltak rn kom 

naturlig nok fra off ntlig irk omhet, m n 

no n kom og fra pri at n ring liv. D t r 

p nbart at i har no 1 r a h randr . La m g bar 

ne ne t nkingen rundt kund b gr p t. For n ring li t 

r kund n tort ett d n m kj p r pr dukt t, og kun

d n har m vi t alltid r tt. I off ntlig virk omh t r 

pr dukt t m oft t t r ultat av f li kap t b ho . 

D t r n tor utfordring lg t produkt om kunden, 

nk ltm nne ket, ikk il ha g h li rikk har for t I 

dkomm nde m "kj pe". ff ntlig ak b hand

ppga 

m n enkelt pr er d re offentli 

vir omh t. Ingen er tj nt m d det. 

Run rhard n ga p n ff kti og m r om m t god 

r d mht. h ordan tfold bedr kan n fram til ntral 

mp 1 midl r til 

ramm r g b ilgning r, 

og alle kan dokumenter b ho . Le g h li r ekt p d t 

om r p itivt og fore I et amarb id, ar han anb fa

ting. i r fakti k t godt tykk p ei m d d n kombi

nert 

b d 
min t allian r. T n berg r tg dt 

t aktu lt tema p eg j fm t t uka før p k ar 

ff ktivi ring - og om tilling arb id t. tt r det j g for

t r ligg r vi i Vi tfold godt an. Vi ble da og bedt om 

ri nt r om m t n i har arb id t p . Vi har i fell kap 

lagt t grunnlag m gj r d t mulig for o ffekti i r 

o om till grad i ett r b ho . D t r mulig n d n t r

t g in t n a d t arb id t vi n har gjort. 
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Nytt fra nettfronten 

eller NettNytt Faktum er at vi for lengst har vak t ut av 
"malen" vi fikk fra Vegdirektoratet 

i 1997. Sett i Internett-per pektiv har vi nå 
en lø ning om li ger - ånn omtrent/i - 30 år tilbake i tid. Inntil det blir jort noe med 
truktur og design, må vi bare bruke de muli hetene vi har: å la e områder om vi 

" jemmer" under kampanjeknapper. Dette er in en od lø nin - men når nøden er tør t 
spi er om kjent fanden fluer. 

T 
rafikka d !in

g n har f tt itt 

eget omr d 

h or trafikk

toff t kal amle . D tte 

ar pr dd rundt m ak

meldin

g r, kampanj ro v. å kan 

i d t min te den be øk nd 

finn toff om f rerkort, 

ul kker, piggdekk (n ) og 

mobilbruk (ny) aml t p 

tt t d. 

Årsmelding 

r melding n bl i r ikk 

tr kt p papir - kun lag t i 

lnt rn tt- er jon. 

Tiibak m Idingen p d n 

digital er j n n ar i all 

hoved ak p iti e . D gikk 

p at d n ar informati og 

I tt finne fram i. Ifølg 

Vi ga i a (nr. 19-2000) har 

og egdir ktoratet b -

g for dropp tr k-

B n vi r at ca. 

0 p r on r var innom 

r m Iding n fra 1. f bruar 

til 1. april 2000. D tte r r -

li tr ff - ikk "an tall klikk" 

eller n dia t de id r. 

Statens vegvesen 
Vestfold 

Nye sider 
Undu "Trafikk" finner du nl dm n71 rapportm om MC
ul)'kkene i Vortfold (1999-ul)'kkeno). 

D11 sirte kutll til konnkvensutrednina n av E 18 Moskvil -
Gulli er nl lact ut und r "Prosjekter". 

Feil i selvangivelsen mht. kjøretøy? 
TBlikltsw.JOfltlll! flr for bden mqe henvenOelser qlende feil 
opplysrqer 1 de ferclla lllfyhe s<lvqvtllene Det dreier sea om 
kj.rii.yer som er stJllet. solgt eler ·skrotet" - men som fOtUatt dr 
re~ert pl den bdkgere eieren 

Advarsel mot dype spor i vegen 
Pl E 18 meDom Hom.ene oa Tusebekk (8 lcm) hir Statens vegvuen 
V tstfold mlll en spordybde pl opp Ill 3 cm BctoQldekket pl deme 
streJcnnaen medfører 11 sporene er svert markerte oa bratte, oa kan 
eaer Vegvesenets vurdenng medføre en fare for ~ten 
Derfor hir Vegvesenet beWtiet l slallt he~ strtkrangen med fareslcill 
oa underslcih med ttkmn "dype spor' Det er bwe 1 h<ll spu1tlle 
tilfde li demt slchia<n blir bruk!. Sletkene bbr sllll opp &edaa 
moraen 14 apnl - før den store p~ starter 

Eget Miljø-område 

Milj r og et n tt m

r d ho o i Internett-

ammenheng. Grunn t i

nen her er den tore rap

port nom tø - og luftforu

r n ing lang Ve tf Id- e

g n . J g har g am! t 

n d 1 link r h r, b d til 

g t miljø toff (fra r mel

ding n) og til k tem kil

d r, for ek mp I til Ff. 

Diverse 

gli ta 200 er lagt ut. 

D nn inn hold r oppi -

ning r om blant annet 

lia t p rik - og fylke -

i Ve tfold. kk 1-

tall n r oppdat rte. 

Framover 

Kon kv n utr dning n a 

1 M k il - ulli r i 

inn purten. D t blir litt a 

n jau f all rapport n 

I 

- g kart n - ut p lnt r

n tt n r d r f rd ige! 

Re ur - og komp tan -

nt r t for eldr bilf r r 

kal ha t eget omr de m d 

handling plan, kur mat ri· 

Il, etc te. F lke trafikk

ikk rh t ut alget (FTU) 

kal ikk Ligg und r Veg-

v n t - m n d t kal ut i-

kl og elvf lgelig 

link t tt. (antag lig 

www.ftu.no) 
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INNTRYKK UTENFRA 

Et kotntnunika
sjonsknu tepunkt 
tnidt i Vestfold 

- Torp har tar betydning for folk og 
næringsliv ikke bare i Vestfold, men også i 

Buskerud og Telemark. Vi er en av de 
viktigste portaler til regionen, med 

effektiv forbindelse til inn- o utland, sier 
en en asjert lufthavnsjef på Torp, 

Alf-Reidar Fjeld. 

Lufthavnsjef på Sandefjord lufthavn Torp, Alf-Reidar Fjeld er opprinnelig fra 
Tjøme, men flyttet ut etter gymnaset 1 Tønsberg 

lypla en har all rede 

tiltrukk t g n d I 

n p 

I r d lik i nærh t n, og 

fl r r undervei . Signal r tyder p 

at mange b drifter vil ut av 0 lo for 

f bedre kontakt m d mark den 

na jonalt g interna jonalt. Mang 

er a h ngig a ære i nærh t n a 

n fl pla , i r Fj Id. Arb id kraf

t n og h or den vil bo, er i tor grad 

tyr nde for alg a nytt etabl ring -

t d. Vi tfold r vært popul rt og 

heim ed Garder-

mon. 

Ringvirkninger og vekst 

- Ringvirkningen er po iti e med 

h n n til etablering av ny arb id -

pla er. Særlig god trafikkn ring n 

r tor fordel r i Torp b ligg n

h t. M n lv agt r flypla en ti

mulerende for det etablerte n ring -

li et og p r ontrafikken generelt, 

h or brukerne kommer fra Dram

m n / Kong berg og Gr nland om

r d t, i tillegg til vårt eg t fylk . For 

tilfr d till t økende trafikk-

behov, m flypla en inve tere ca 

250 mill. de ne te to-tre rene. Et nytt 

park ring hu er like om hjørn t og 

Ett år 1 luftforsvaret hadde ri t1gnok med fly å giøre, men så ble det studier i 
b1olog1, adjunkt 1 skolen, gårdbruker 1 10 år, direktør 1 Petterson-gruppen 1 

Moss og konserndirektør 1 V1ckers Ulstein på Sunnmøre (med kontorer, 55 
land!) På Torp har han vært 1 8 måneder. 

n e areal r for ut nland trafikk kal 

b gge ut. A -i ing anlegg er en 

kre er in del av di 

gene. 

m og 

in e terin-

Personbilen vanligste tilbringer 

- Hvordan er tilbringertjene ten orgn
ni ert for publikum? 
- D ter time bu er hit fra Tøn b rg 

og and fj rd, gi tillegg er det bu -

r fra 0 lo m d topp und rvei . 

p r ontrafikk for g r l agt 

med tog, men d t r pri atbilen om 

er det m t brukt fremkom t

middel t hit. Vi kan ikke ammen

lign årt omr d m d lo og B r

g n når d t gj Id r koll ktiv tilbrin

gertj ne t til lufthavn n. D t r van-

keliger organi r per ontrafik-

ken inn til Torp tt r om r r gion 

be t r a mang byer og t tt t -

d r. Vi må nok inn at pri atbilen 

Ang nde j mban innom Torp, å 

r d verr ignal n fra j rnban -

erket at det r uaktuelt 1 ge om 

tra een i 0 er kuelig fr mtid. 

Ny E18 og utbedret innfartsveg 

Fj LI legg rikk jul p at han yne 

en fire-felt motor eg i hel f lk t 

burd ære en I følg . Køen pa 

El er milj kad lig og mange til

bringer alt f r m unødig tid der. 

Han m n r d t vil ære amfunn -

konomi k riktig, g il ha bom bade 

i nord og ør h i d tt kan tt fart 

i u tb gging n. 

r han er inn p g og Veg e e-

net har han m r p hj rtet. Han ha

p r p n ra k lø ning for den i t 

kilometeren a f lke vegen inn til 

fl pla en. D nne biten er ingete 

og nor g gj nnom et g rd tun, 

h r h per han på en avgjør I , lik 

at det kan bli n veg til hø ten. Slik 

om vegen ligg r n lager den pro

blemer for utb gging planene til fl -

pla en. 

Ta beslutninger så ting skjer 

- Hvi du var ve jef for en da , livn 
ville du brukt den til? 

-J g er ikke i tvil, jeg ill brukt all 

tiden p be lutning takere for ny 

fir -f It El , a lutter Jf-Reidar 

Fj ld kontant. 
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MILJØ 

Kollektiv
transport -
vinn eller 
forsvinn? 
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E tt r et drø t hal r i tillin 

n m k li kti tran p rt 

k rdinat r, har j g tt rh rt 

r-

atduogjeg elg ralt rnati t?Ford t 

r fakti k din min p r nlig alg 

rt i h erdag n, 

erd 

KOLLEKTIVTRANSPORT 

Hvilket forhold har du til kollektivtrafikk? Er du daglig bruker, 
eller er det kun de dagene bilen av en eller annen grunn er 

utilgjengelig at buss eller tog er et alternativ? 
Hvilke erfaringer har du med bruk av buss og tog? 

Tenker du på det som en avslappende måte å komme seg til 
jobb eller andre aktiviteter på? Et sted man kan få lest avisen, 
snakket med naboen, eller rett og slett slappet av midt i en 

stresset hverdag? 
Eller er assosiasjonene hutring og frysing på forblåste 
holdeplasser uten et leskur å ty inn i, busser og tog som aldri er 

i rute, minimal serviceinnstilling fra sjåføren/konduktøren etc.? 

bil p kort tur r, d r i tidliger gikk 

ei m t amerikan-

Kartlegging av reisevaner i 2001 

I dag har i f r lit n kunn kap m 

h ilk alg a r i midd I m gj -

r , og b grunn 1 n f r d m. D tte 

har i t nkt m d ed 

gjennomf re n omfattend I kal 

r i an und r kei i 2001. R i -

r, h a m r form I t m d r i n 

g h or t r and 1 k li kti trafikk n 

kunn urd r pot n ial t for kt 

koll kti bruk f. ks. v d b dr tilpa -

ning a tilbud t. 

Rikspolitiske retningslinjer 

3.5: " r kapa it t pr bl m r i g-

n t p -
urd rin-

urd -

it t -

rnd parte

g ut iklin ar

b id i amarb id m d Fr drik tad, 

b n i m rmiJj 

r oppn dd, m n arb id t m d milj -

nnlig b tran port g r tr gt og r 

utfordring ider er 

nd 

m fra 

og bilba rt 

miljø nnlig b tran port, fort tting 

rundt koll kti knut punkt o forn -

- vå rt ansvar? g-

l ri p liti k r tning linj r f r am

ordn t ar al- og tran p rtplanl g

ging (RPR for TP) h t r d ti punkt 

Tett med busser ut fra holdeplassene 1 

Larvik sentrum 1 rushtiden 

om n d endig b n tt inn igel 

t pp plan r m trid r 

m td tt . 

Forsøksordningen 1991-95 
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Marit Synnes Lindseth 
Kollekt1vkoord1nator 
Trafikkavdelingen 

Nye bussholdeplasser med 
reklamefinansierte leskur i Larvik sentrum 

inn n k LI kti trafikk m d t tt a 

~ kt h i det ikke kombin r m d an

d r tiltak, eller 

rett mot be-

t mt m I rup

p r ( k . ung

dom). En ho d

kon kl u jon fra 

f--; k rdnin

g n rat n k m

bina jon a fl r 

tiltak ir b t f

f kt m d tank 

p økt koll kti -

bruk. 

Holdeplassene 

-kollektiv-

t il om at dag n r 

mangl r b d in tering - og 

edlik hold m ig oppf lging fra 

ar ide. Fler holdepla r har tar 

akhet ri f rh Id til trafikksikkerh t 

og framkomm ligh t, og mang man

gl r li r har dårlig dlik holdt I -

kur. D tte gir terke 

nal r m at koll k-ti tran p rt r t 

la tatu tilbud for d m om ikk har 

n alt rnativ. 

Leskur med reklame? 

D fl har ikk rt lagt 

mrk 

klam 

b r 

transportens a 

landemerker m 

Mang hold - til n 

pla r r d rlig 

ut t rt og man

gler informa j n 

t ns 
inn rfor d tt til na, rat d ti f r t 

kur omgan kun r nakk om n pr 

bli erd att 

Vestfoldern 2/00 1-----------------------

p riod p to r. D t r alt muli a 

h t erfaring r. 

a ttra kti o for 

koll kti trafikant n . R nh Idet er 

k mplari k g k alit ten h . Har 

i n n m h 1 t muligh t til mat

ch n lik tandard m d ar drift -

og v dlik h Id bud jett r? 

D t irker ih ertfall utopi k utfra 

dag n ni a. Mitt n k og hap er 

d rf rat gdir ktorat t tar initiati 

til n grundiger utr dning m 

trafikk ikkerh t ri ik n forbund t 

m d reklam p 1 kur, før d n nde

lig konklu j n i ak n tr kk . 

lik tiltak, m n om i dag ikk kan 

m 

g d land m rker, g om irk rinn

b dend pa poten i li koll ktiv

bruk r , ill da kan kj kunn bli n 

r alit t. 

Kvalitet i alle ledd 

For at k li ti tilbud t kal fr m ta 

m attrakti t m d t ær kvalit t i 

all I dd. En koll kti r i tart r fra 

man g r uta utgang d ra hj mm , 

7 



MILJØ KOLLEKTIVTRANSPORT 

til man er fr mm ed målpunkt t. Vi 

må derfor jobb 

tilr tte for god og ikker tilgj ngelig

het til og fra hold pla ne. Dett 

inn bærer blant annet utbygginga 

gang- og ykkel eier, ikker ykkel

parkering p hold pla ene og "par

ker-og-rei " lø ninger utenfor 

byområden . Knutepunkt r og termi

nal r m utvikle med tanke på en

kle t mulig om tigning fra ett 

kollekti middel til et annet. Mot tari

den mot om tigning er stor blant 

kollekti kundene. D tte er derfor en 

viktig utfordring. 

Videre må bu sene sikre god 

fremkommelighet p einettet. D t r 

i dag ikke mange problem trekninger 

n r det gjelder framkommelighet, 

men problem t il ke m d økend 

trafikk. B ho et for flere kollekti felt, 

p ielt i byomr dene, vil dukke opp 

der om trafikkutviklingen fort etter 

i amme tempo om i dag. Statens eg

vesen Ve tfold må prø e å ligg i for

kant med planer, lik at bu ene lip

p r bli t ende fa ti bilkø (ref. RPR 

for ATP). 

Vinn eller forsvinn? 

Konkurran n mot biltrafikken er 

b inhard. Bil n er unik når det gjel

der komfort og fl k ibilit t. Likevel 

gir bilen kun frihet under forut et

ning av god fr mkomm lighet og til

gang p parkering pla s. Det sitte 

fa t i bilkø ll r være på ig jakt et-

8 

ter en ledig parkering pla kan el 

knapt kalle frihet? 

Har koll ktivtrafikken irkelig en 

mulighet for å konkurrer om dagen 

og fremtid n bili ter? Jeg tror det, 

men da må tilbudet frem tå som at

trakti t og hen ikt me ig. D t fin 

I følgelig no n f ihuga bilister om 

aldri vil ette ine bein p noe offent

lig kommunika jon midd l uan ett. 

D fl t a o velg r like el det 

tran portmiddel om r m t h n-

ikt m ig og ra jon It i forhold til 

rei etid, pri , komfort m.m. Utfor

dring n er få kollekti tilbudet til 

frem tå om et attrakti tog flek ibelt 

tilbud for kund n . Satt p pi en 

tror jeg dette er en forut tning for at 

vi i fr mtid n vil ha et koll kti tilbud 

i kan være b kj nt a . 

I di økonomi k oppgang tider 

der bilholdet tadig øker, er det r tt 

og lett snakk om å inn kampen 

om bili tene eller fors inn om et 

r lt tran portalt rnativ. Staten eg

ve n er gjennom ine planer og prio

ritering r for in e teringer og drift 

m d på å vi vei i denne utviklin

gen. Spør m let r bare: H or tort 

tør og vil vi at e? 

rsakene til at det er 

slik, kan være flere. 

oe ligger i at man 

aldri klart har de

finert trafikant

atferd om et an var for vegetaten ut 

over det som ligger i ansvaret for fører

opplæring og førerprøver. Et annet 

forhold er at trafikantarbeidet man

gler en teoretisk plattform. Hva er 

mulig a oppna og hvordan, er pør -

mål som neppe er tilt og i alle fall 

ikke er be vart. 

oen har en gang for alle slatt fast at 

akalt "holdningsskapende arbeid" 

ikke har effekt. Og rett kal være rett -

de fle te av de kampanjene som så 

langt er blitt evaluert har vi t seg 

ha liten eller ingen virkning. Derfra 

til a lutte at ingen trafikantrettede 

tiltak vil ha effekt, er likevel et drøyt 

tykke. Ingen ville vel i at rund

kjøringer ikke kan være po itive for 

trafikksikkerheten, fordi om noen av 

dem viser eg ikke a fungere om de 

kulle. Likevel er det klart at atferds

rettet arbeid har ine begrensninger. 

Knapt noe er mer menneskelig ennå 

feile, og feil vil alltid skje. Derfor kan 

atferd rettede tiltak aldri er tatte det 

arbeidet vi gjør for å kape et enklere 

og ikrere vegsystem. 

endre menneskers atferd er ingen 

enkel ak. De av os om har barn vet 

mye om det... Det finnes likevel mye 

viten kap om kan fortelle os hvor

dan menne kelige handling -

I Vestfoldern 2/00 I 



monstre blir til. For meg er forstael

sen av trafikken som et so ialt y -

tem et naturlig utgang punkt. I 

trafikk amfunnet som i resten av 

samfunnet finne det regler for hva 

man gjør og hva man ikke gjør. Dels 

dreier det seg om krevne regler, dels 

u kre\'ne. Menne ket er et osialt ve

sen. De aller fle te er opptatt av hva 

andre synes om oss og oppfør elen 

var. Dette er mekanismen som hol-

der oss pa plass, ogsa nar vi omgas 

fremmede som vi sannsynligvis al

dri vil treffe igjen. Selv om det finnes 

en god del \'er tinger ogsa i trafik

ken, er det fakti k slik at de aller fle te 

trafikantene er inn tilt pa a gjøre en 

god jobb og ikke skade verken eg 

selv eller andre. 

Man kan si mye om trafikkulturen i 

orge. oen mener den er bra, mens 

andre mener det mot atte. Spør ma

let er selvfølgelig hva man ammen

ligner den med. I forhold til tilstan

dene pa vegnettet i en del land i sør

Europa eller i u-land, foregar trafik

ken i orge ryddig, disiplinert og 

med et lavt risikoniva. Man kulle 

kan kje tro at det var slik at innvan

drere fra fjerne himmelstrok tok med 

seg sin trafikkultur ut pa nor ke ve

ger. Selv om man sikkert kan finne 

elementer av dette i den mangelfulle 

I Vestfolder· n 2/00 f 

sikringen av barn i bil blant en del 

innvandrere, a er det lite om tyder 

pa at denne delen av befolkningen 

opptrer ve entlig annerledes i møte 

med ine medtrafikanter enn det inn

fødte nordmenn gjør. 

Hvorfor er det lik? Et viktig element 

er at trafikkatferd er ynlig for alle. 

Hver dag ser vi hundrer eller tusener 

av kjøretøyer og andre trafikanter. Vi 

registrerer at atferden danner møn-

vegvesenet legger lista høyt på dette 

området, vil det være et klart signal 

til trafikantene om hvor viktig sikker

het er. 

Opplæring er selvfølgelig og å en 

viktig del av dette bildet uansett hvor 

denne foregår; i hjemmet, i barneha

ger og skoler, på kjøreskoler eller på 

arbeidspla ene. Det er viktig å være 

klar over at enkelttiltak og kampan

jer er som nålestikk å regne inn i det 

store og kompliserte systemet som 

trafikken utgjør. Det er derfor ikke rart 

at det i mange tilfeller vil være van

skelig å spore effekter av enkelttiltak 

etter kort tid. 

Skal vi lykkes i det trafikantrettede 

arbeidet rna vi etter min oppfatning 

arbeide med å styrke de mekanis

mene som bidrar tila utvikle en god 

sikkerhet kultur i trafikken. ar pro

millekjøring i dag etter alt å dømme 

er vesentlig mindre akseptert enn for 

25 ar siden, så har dette med nettopp 

slike mekanismer å gjøre. Mest nær

liggende nå er å jobbe for å redusere 

aksepten i samfunnet for ha tighet

soverskridel er og kjøring uten bil-

stre der det tore flertallet definerer belte. Dette kan gjøres både gjennom 

hva som er normen. ormene er for- å spre kunn kap om de mulige kon-

hold vis vide og for kjellige etter tid sekven ene av høye hastigheter og 

og sted, men de fle te vil fort identifi- gjennom a gi klare signaler om at slik 

sere atferd om faller pa ut iden av atferd er uakseptabel. 

av det som er alment akseptabelt og 

ta av tand fra den. Vegsjefen i Aust-Agder har i følge 

Vegavisa oppfordret folk til å nekte å 

Til grunn for denne trafikkulturen betale taxi-regninger dersom føreren 

ligger samfunnsme sige forhold om 

er utviklet gjennom ti-ar. Graden av 

sikkerhet kultur i amfunnet gene

relt spiller inn, og maten denne kom

mer til uttrykk på i hjem og i skole, på 

arbeidspla ser og i media. Det kan 

f.eks. godt være at bedrifter med et 

hoyt sikkerhetsnivå opplever færre 

ulykker blant sine ansatte i trafikken 

enn andre, selv om de ikke nødven

digvis har att inn tiltak på nettopp 

dette området. Sikkerhetskulturen 

kommer og a til uttrykk i maten vi 

utformer trafikksystemet på. Der om 

kjører ufor varlig fort. Dette er et pris

verdig ut pill. Men hvorfor ikke bli 

enda mer nærgående? Hva med å ta 

inn i HMS-håndbøkene klare ut agn 

om at fartsgrenser og andre trafikk

regler skal etterleves på tjenestereiser 

enten de nå skjer med gul bil eller pri

vatbil? Og burde vi ikke stille de 

amme krav til de vi kjøper varer og 

tjenster av? Det be te vi kan gjøre 

bade som etat og privatpersoner er å 

være tydelig på hva vi forventer av 

o elv og andre. Slik er det i de fleste 

situasjoner - også i trafikken. 

9 



NYE SPENNENDE BRUER 

Langbeinte KOLOSSER 
Helland bruer er med sine 2 x 600 meter de lengste pa E 18-anlegget. I tillegg er de svært høye, 

på 30 meter lange pilarer stolprer de seg gjennom landskapet. 

Grunnforholdene er dårlige i området. Dessuten kunne jo ikke bena plantes i bekken, jernbanesporet, pa 

Burmaveien eller innkjøringsrampen. Resultatet er en avstand på 68 meter mellom hver pilar. 

-Dette er et veldig langt spenn for ei kassebru, forteller Grethe Bodholt, som er byggeleder for Hellandbruene. 



Q) E1 kassebru er hul 1 midten. Kolossen har et ganske avansert "tarmsystem" . Store rør samler opp vannet som renner av vegen og brua og 
frakter det til et basseng hvor det blir renset for store mengder salt, støv og annen forurensing. @ For en utenforstående ser et slikt prosiekt 
ganske kaotisk ut. Dette er landkaret 1 syd på den østre brua. @ Grethe Bodholt er byggeleder og Gaute Nordbotten kontrollingeniør 

d n blir t talh 

n e tr brua er fer

dig, bort tt fra at 

med 

b tongr kk 

p id n mot 

til d n tre brua r f rdi 

F r f r t gang b gg para I-

I li-bru n amtidig p -anl g

g t. H r bl d t n mlig planlagt f r 

4-f It 

i å 

. i I p t 

b gg 

bruen am tidig, rat ntr pre

n r n kan utn tt ut tyr tb dr . Fag

v rk drag rn r pe iallagd a ei

d kk for H Iland bru r g b r 

deikke 

m . 

Betongrekkverket støpes med denne maskinen. Den lager 11 meter rekkverk om gangen og 
bruker 3 måneder på å Jobbe seg over brua. 

Det kunne blitt katastrofalt dersom noe falt ned på skinnegangen eller på et av togene som 
passerer under brua Veidekke har derfor bygd en liten tunnel av tre som beskytter tog og 
skinnegang. Tunnelen er m1dlert1d1g og skal tiernes når brua er ferdig. 

Mye å kontrollere 

D t r id kk om b gg r b gge 

bru ne, og k ntrakten r p 143 mill. 

kr. M d g har d di und r

i p ialf It. It 

i alt r det litt a t k ngl m rat eg-

kal hold r ikt o r. 

r th B dholt hard n k nomi ke 

ty rin ir Horvei g aut 

r 

d t t mm lig urt p brua, humr r 

Gaut r takkn mlig fordi han har 

i brakk å tin 

lom. 

g pp i innim I-
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NYE SPENNENDE BRUER 

Rønningen bru 
Stadig flere av bruas 163 meter vokser fram. Det er 9 mann fra 

Vegvesenets egen produksjonsavdeling som bygger brua, som er 

kostnadsberegnet til 15,3 mill. kr. 

- Vi er i rute, både når det gjelder tid og penger, sier Eivind Holtan, 

som er anleggsleder på prosjektet. 

r, om kan 

n 

rd n 

_j bruk r 

CC -

ntr pr n -

ill 

opp til riktig ni . tt r tr 

d gn h rd tid p nn ka

bl n opp for kaiing n 

nk 

Gevinst i kvalitet og HMS 

P I land milj tunn I bl 

Tore Dybendahl (formann) styrer "tuten" på betongpumpa. 
Det er Roger Strand som bruker betongv1brator'n. 
Vibrasjonene fjerner luftlommene og gjør at betongen bhr 
massiv. 

ger - n bu m d 

lik m dul r. 

R 
nning n bru r n p nn

arm rt plat bru. Den ari 

er r m llom 10-12 m t r 

br dde p t krabb f It. 

- i kal 

og i kal 

I r Ei ind. 

P Rønnin n bru bruk 

fordi d t hold r 

p pla . Hadd i ikk hatt 

m t, m tt i ha ei t h 

h er m t r. 

J mbind r rk t r tungt - g fakti k 

Gamle 
Det har vært mye opp tyr etter at det 
ble kjent at Vegve enet vurderte å felle 
en del av trærne /an Rv 19 (fra 
faretei en til Kjærkry et) i trafikk-
ikker/zeten navn. 

Manda 3. april var det befarin /an 
Horten veien for å e hvilke trær 
"tre-døda ren", Rune Lundqui t, 
mente burde felles. Med på befnrin en 
var en rykende fersk rapport fra arbori t 
(tre-ek pert) Erik Solfjeld. 

D d trær kan fall n d v r 

gen, og VI gve n t ment 

at n n av tr rn ar i a 

d rlig f rfatning at d burd f Ile . 

Rapp rt n fra arbori t n und rb g

g r d tte. n d I a tr rn lan 

Horten i n gir iktprobl m r i av

kj r ler, og d tt r en v rt trafik

k rt veg. D t farlig te r allik vel at 

de fle te trærn t r bare 30-50 cm 

n. I og m dat fart gr n en er 

70 km/ t p del ra trekning n r 

d t rt ann nlig at en kolli jan 

Interessante metoder il antall t Eva Preede er glad for at avk1ønngen 

P d nn brua b n tt RM-TEC-

t m t. D tt r pr fabrikk rt 

flyttes slik at Gullerøde1ka får stå Hun 
synes det er v1kt1g å få fram at Vegvesenet 
også tenker estet1k 

Vestfolder·n 2/00 



eiketrær kontra trafikksikkerhet 
med et tre vil medføre dødsfall - i alle 

fall gi s tore skader. Selv i 50 km/ t gir 

en kollisjon med et tre tore kader. 

Bilen " krøller" seg rundt treet og 

stopper ikke før treet er omtrent en 

meter inni bilen. 

Gullerødeika (bankeika) 

Mye a oppstandelsen opp to da vi 

a at vi måtte vurdere felle et flere 

hundre år gammelt eiketre. Dette ble 

oppfattet om om vedtaket allerede 

var fattet. 

- Jeg har fått mye verbal bank den 

iste tiden. Jeg ble f.ek . oppringt 

hjemme kl. 2230 av en eldre dame 

om ga min kone og meg en overha

linga de jeldne. En lett rystet Rune 

Lundqui t fra trafikk ikkerhet -

ek jonen i Vegve enet iterer h a 

damen sa: « felle di e trærne lang 

Hortensveien er som å dra ut tennane 

p eldre folk, og det uten b døvel e. 

Du kan bare prøve å kjøre dette igjen

nom, å skal du også få kjenne hvor 

godt det er!» Han kan imidlertid roe 

aktivi tene med at Vegve enet anta

kelig flytter avkjørselen i stedet for å 

felle treet. 

- Ved å flytte avkjør elen 60-70 me

ter, blir siktproblemet løst, og det blir 

pla til autovern mellom bilistene 

og treet, beroliger Rune. Han anty

der at dette vil ko te ca. 220.000 kr, 

kostnader vi er villige til å ta. 

Enighet 

Etter befaringen var det møte for å gå 

gjennom kjebnen til hvert enkelt tre. 

De fleste av trærne langs vegen kal 

beskyttes med autovern. Slik det ser 

ut, vil ju trær bli felt. Dette er trær 

som er døde, døende eller trær vi ikke 

kan sikre uten at kostnadene blir 

uforholdsmessig store. Gruppa kon

kluderte med at gullregnen syd for 

avkjør elen til Adal burde redde , 

I tett snødrev trasket de fra tre til tre mens trailerne dundret forbi og sendte byger av slaps over 
deltakerne: Fra venstre: Eva Preede, landskapsarkitekt i Statens vegvesen Vestfold, Eivind Orre, 
landskapsarkitekt fra fylkesmannens miljøvernavdeling, Per Halle. park- og 1drettss1ef i Tønsberg 
kommune og Rune Lundqu1st og Enk Thomassen. begge fra trafikks1kkerhetsseks1onen 1 Statens 
vegvesen Vestfold 

men var usikre på om det samme 

gjaldt en a k på amme sted. 

Tommelen ble vendt ned for ei eik 

om er tygt kadet av ly armatur, 

elv om flere i gruppa øn ket å be

vare den. Halve krona er r tt og lett 

kvalt av et metallbånd rundt tam-

men. 

- Jeg er blitt beroliget i dag, a park

og idrettssjef Per Halle fra Tønsberg 

kommune i lutten av møtet. Han 

hadde trodd saken dreide seg om 

mange flere trær. 

- Jeg ville om landskapsarkitekt al

dri kunne forsvart at Gullerød-eika 

ble felt. Det er fint at a kjøringen flyt

tes så den får tå. år det gjelder de 

trærne som skal felle , er jeg enig i 

avgjørel en, sier Eva Preede (Staten 

vegve en Vestfold). 

Vi lar Erik Thomassen, seksjonsleder 

for trafikksikkerhetsseksjonen. få 

siste ord i saken: 

" - esten 1/4 av trafikkulykkene i Vest
fold er 11tforkjørings11/ykker. Det er sam
menstøtet rned Ja te gjenstander om
kring som gir skadene. Det er derfor vik

tig å holde sideterrenget mest mulig rent 
for faste hindre, spesielt å sikre eller 
fjerne hindre nær veien eller i 
ytterku rver. 
Av og til kan trafikksikkerheten ikke iva

retas uten at det går på bekostning av 

andre verdier. Slik er det i dette tilfellet. 
Vi prøver å finne løsninger som ivaretar 
begge hensyn. år dette er 11111ulig, me
ner vi at hensynet til menneskers liv og 
helse 111å gå foran hensynet til miljø og 
estetikk. Tenk på hva som ville skje om 
en full-lastet b11ss med skolebarn braste 

inn i et av eiketrærne langs Horlens
veien?" 
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REGIONAL SAMLING OM EFFEKTIVISERING OG ENDRINGSLEDELSE: 

Etatsledelsen 
v!Glav Søfteland, 

beAli:Jerg. 
i'lgVill' T rode! 

og Kjell Bpv!g 

E n d ri n g s p re ss et øker -Jens Stoltenbergs programerklæring om 
fornying av offentlig sektor, er bare enda en grunn til at vi må 

effektivisere og omstille oss, sa vegdirektør Olav Søfteland 
da han åpnet den regionale samlingen om 

effektivisering og endringsledelse i Tønsberg 30. mars. 
Den nye regjeringen har lansert tanker både om færre fylker 

og færre styringsnivåer lokalt. En naturlig konsekvens 
av dette er færre vegkontor. Det er lurt å møte disse 

endringene med en effektiv og endringsorientert organisasjon, 

la til: D be t rgani a jon n 
tr ng r ikk om tillin pr j kt r, d 
ndr r glitt h r dag fordi endring 
r fram ang. 

rna i o er
. Fa 1 

sa vegdirektøren. 

Fagforeningene - drivkrefter eller 
motkrefter? 
Mang a pør m I n fra v gkon-

r torene til Vegdir ktoratet dr ide g 
om fagfor ning n roll i ff kti i-

ring arb id t. kull i ta n n 
konflikt r h i f It at organi a-

d la d namikken i n
fteland 

EndnngsledelseJ Gruppearbeid for Vestfoldbordet: Eva Borge, Tore Foss, 
i ringen. D nne Per Vaadal, Roar Gartner, Jan Kårste1n Olsen, Tore Kaunn og Johan Lepperød 
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Endringsledelse 
tatu i ff kti i j ktet, 

om n tat mini ter 
r moti a jon god nok, 

gdir kt r n. 

kal r 20°10 i 

nn i dag. Bar i 
r kal i par 250-2 0 mill. kroner 

mm r. 

3 g ikke la 
fteland . M n 

Vegvesen-modell 
Kon ul nt n hadd lag t n " g n" 
m d li for ndring l d i tat n 
Veg en ( ). 

irk mid-

H ordan kal i komm dit? 
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MOPEDEN 
16-åringens kjæledyr 
eller villdyr? 

Tanken til foreldrene er nok god: 

16- ring n kan tr ng 

kj r tø for 

kol n og 

h or mang r pp at 

mop d n blir brukt lik d t art nkt? 

kru enn for ldr n 

for andl d t rolig kj 

topptrimm t illd r i I p t a en 

p p ng pungen. Politi t il int n i

r k ntrollen a mop d r i n r

h t n a kol n i mai og juni. g d 

har lit n an f r trimming. 

Strenge reaksjoner 

ger 

- M p den a 

kveld. - Trimming tt ' 

og del r b lag- ' 

D rf r har F lk trafikk ikk rh t ut- I 

mini-

om har mum 1 00,- kro-

oppfor- n r 

m tar 

- B ten blir enda 

h r h i m -

kol n mangl r f. 

l n 

Mange ulykker i min 

d r 

-M 

kontroll r 

n trafikk ta j n 

f 

l> 
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r 

om r in rt i ul kk r pa f 
r oft trimm t li r i d rlig tand. r rkort for bil 

Kjæledyr eller v111dyr7 
Mant Wroldsen Dahl har fått 

hjelp av ldefags olen på 
Nøtterøy t il å lage en 
brosjyre om hvordan 

foreldrene s al Sjek e 16-
ånngens moped 

Økt politikontroll 

De al rlig t 

dr al 

n dn n 

n bakt , år r mop df r r ? 
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Full fres i 
Pensjonist-
foreningen 

0 A ' met t ; P n j -
ni tf r ning n 

a ml t 24 m d-

n 

Pen j ni tforbund t fint 

k 

ori nt rin 

tene r ttigh t r, 

n t akti it t r ed 

f n, for drag m d 1 bild r 

Det nye styret 1 Statens vegvesen Vestfolds Pensjonistforening Bak f. v. Sverre Siue, Georg Ktrkevold, 
Roland Larsen og Rolf Mathisen. Foran f v. Irene Enerud og Anlaug Wold Sverre Larsen er også med 1 

styret, men ikke med på bildet. 

d

orgia. På jul m t t ar d 

og a dan og all an . 

m d tur til P n joni t k -

1 n i Mel m ik g b fa

rin på n El . P n j ni -

t n il g bli in it rt til 

pnin en a El i 2001. 

Historielaget feiret 10-års jubileum 
D n 23. mar var i amlet 

p Bar tad til f iringa 10-

r jubil tf r ppr tt I n 

t. 19 p r -

n r m tt pp til n k Id 

m d litt mimring m all 

akti it t n hi tori lag t 

har arrang rt - og til n f r-

n tri -

lig k Id rundt Jan b rd t 

med ring av lap -

ka u , kaker og kaff . rt primu motor i all ak-

ti andring i Hort n tunn l-

i n, M rk d a mm n og 

r mm d m om t lipp-pla n, Bi kop J n 

mang 

ar d t f r t fylk t i lan- tadområd t med 7 gang r 

d e t m ppre tt t g t itra ro gr ladd r, 

il n ' 

fj lltrakt 

og Hei ei n til Moh ltjem 

rk. a mm n m d 1 kal 

lag t arb id ar b 

og fl ttin a and 

jon. 
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NYE FJES 

Ingvild Skaug 

Planseksjonen 

Ing ild kaug begynte 27. 
pt mb r i fa t tilling 

om o ring niør p plan
k jonen (utbygging -

avd). 
Ing ild har rt her f r: 

Ing ild r 2 r, gift g n
t r in f r t "a legger" i 
juli. Fritid n bruk r hun p 
trening, enn r g famili 

Ett rp j bb t han 3 r i 
Lardal kommun . 

PERSONAL 

Frank Eggar 

Vedlikeholdsproduksjon 

far n til Frank r Vegve n-
t ran r ... 

Frank Eggar r 27 r, am
b r og bor p Hann old. 
Fritid n bruker han p fri
luf li , fisk g bikub r. 

Vi gratulerer! 

40 å r i Statens vegvesen Ann Mari Høijord, 27.5. 

Vestfold 

Gunnar rik n, 7.6. 

Allan Kri tian n, 10.5.60 

P d r Kri ten n, 12.5.60 60 år 

Alfr d t land, 16.5.60 P r li i n, 17.5. 

25 å r i Statens vegvesen 70 år 

Vestfold 

Martha kland, 30.4. 

J han L pp r d, 1.5.75 

Mariann T. Mull r, 5.5.75 Kj li Rønning n, 26.6. 

W nch Johan en, 12.5.75 

75 år 

H nning il on, 9.6.75 

Hilm r Anholt, 23.4. 

50 år Knut B yum, 12.5. 

Egil Rønning 9.5. G org Kirke old, 19.6. 

t in Erik Br kke, 1 .5. G org Uhlmann, 19.6. 

TAKK FOR OPPMERKSOMHETEN 

Hj rt lig takk for gaver og «J g blir n p n j ni t, og 

oppm rk mh t p min il m d dette takk all 

50- r dag. rater i tat n 

Hil n Mia Bruknapp. 

Takk for oppmerk omh - Hil n Chri t.» 

t n i anl eining min 70 r -

dag. 

Harald W 

Hj rt lig takk for ga er og 

blom t r p min 75- r 

dag. 

Hil n Ad lf Ak rholdt. 

Vestfolder"n 2/00 t----- ~~~~-----~~~--------~~-------~ 17 



LIKESTILLING 

..... 
I 

~ 

l> 
z 
VI 

z 

line 

h randre 

het n r i komp tan , om 

d t r iktig og n ttig a ta ar p . 

erre ært 

m ram-

mer k inn r, for kunn na m I tom 

full like tilling m llom kj nnen . 

Hvorfor likestilling? 

m 

n r. 

md 

k in-

r lik tilling for 

aml d komp tan 

ning n ( r te B dh It) g a B rg 

ni a jon n 

B rgfall ( 

Mandat 

thaug). Fra fagorga

ltar L / Karl Erik 

Jen n), Y / Mar

n ( nn Hov) og F I 
u tb (Thormod 

r r gi r n r det gj Id r lik -

tilling og p e at gj Id nde lo r, 

Informa jon og holdning -

kap nd tiltak 

Like tilling utvnl et fremmet en nk for 
Ledermøtet 1. februar i år, 0111 veg je
fen vil leg e vekt på i den videre pro-

for krift r, a tal r mm, om omhand- e en. 
I r lik tilling, blir i ar tatt tter in-

t n janen . 

I amarb id m d Id l narbeid 

t mati k for r krutt r kvinner 

til mann domin rte tillin grupp r 

i tat n. 

I amarb id m da deling n ut

arb ide handling plan for lik til

ling inn n f lk t og p at 

handling plan n f lg pp i prak-

i . Handling planen kal e alu r 

h rt tr dj ar. 
For l tiltak for utvikling a li-

ke tilling arb id, og ntral tiltak. 

lnform r all an att om lik til-

ak n ar: 

"D t p g r f r tid n t ff kti i r

ing - og om tilling pro j kt h or r -

du rtb manninger th ltn d n

dig irkemidd I. Lik tilling -

ut alg t r b k mret f r at n lik 

b manning r duk jon kan ramm 

ulikt, gat d t r k inn r m d lang 

an iennit t og la f rmal-

komp tan om il r tap r . Vi 

n k r d rfor at alle om er m d i 

pro e n r oppmer m p d nne 

probl m tilling n, og at det akti t 

for a unng n lik utvik-
r. ling arb id t i tat n. 

g 

m 

n): K inn r og m nn kal 

ha lik muligh t r til arbeid, utdan

ning, kultur li og faglig ut ikling. 

Kvinn r og m nn kal ha lik lønn for 

arb id a lik erdi. 

Det lokale likestillingsutvalget 

Grupp n ble oppr tt t 01.01.99. t-

alg t kal r r dgiv nd og ikke 

be lutt nd . Fra I del en itt r Tor 

Kaurin (P r aadal), Jan Erik Gra -

urdere h a om r gjort inn n 

lik tilling h rt r og rapp rt r til 

g j f og f li m tet. 

Hva jobber utvalget med? 
Forb dr tilling annon n , lik 

at flere k inner f r I t til a ke jobb 

h r. 

rfor k in-

Rota jon m llom led 

og fl r k inn lig 

Minimum ' n k inn m d taler tt 

i eg j fen I derm te 

id r n r r lik tilling utvalget en 

b k mring for at foku ering n p 

redu ert inn at til I d l e og 

k jon n db gging kan f re til at 

d t blir færr muligh t r fork inn r 

om I dere. Størr ek

jon r m d tørre p nn i faglig 

oppga r il gjør d t nda an ke

liger for kvinn r f I g k alifi-

rt for og opp i e mot til ke 

k jon I d r tilling r. 

En probl m tilling er og 

n il f innpla 

der 

uti 

m t n ha mulighet n til 

k innelige I d re." 

om de 

rt I -

kal 
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Arets oppfinneravdeling 1999! 
Onsdag 23. februar arrangerte Forslagsnemda 

markermgen ÅRETES OPPFINNERAVDELING 1999. 

Produksjonsavdelingen fikk hoyest premiering 

totalt sett - og hoyest premie pr. forslag. 

Det ble levert inn 12 forslag i 1999: 

Produk jon avd: 4 forslag, m d um pr miering 

kr 21.000,- amt t handmalt kru 

Trafikkavd: .i for lag, m d um pr miering 1-.r 5.000,

Utbygging avd: .i for lag, med um prcmierin ; 

2 handmalte kru 

Følgende fikk pengepremie for forslag i fjor: 

Produk jon avd.: 

unnar \ nd. n og R nny B hmcr: 1-.r 6000,

For lag: Transp rtramm til ibroplate 

I't'lll Ame ordlæcllc: premiert lokalt kr 10.000,- . 

Vdt's i•11rdcri11gs11tmlg In pa til kr 15.000,-

1 tillegg har Halvar kifjell unnar Mo n l vert inn 

for lag pa "Enklere ut paring r \'Cd fug r pa broland

kar". Forslag t rna utprO\es f r endelig behandling. Er 

0\ rscndt Vdt. 

Trafikkavd: 

t in Eri h rud : kr 5000,-

For lag: y plombering metode tt r kontr li 3\ farlig 

gods. 

Alle blir gjort krus på 
Mette Myhre var en av dem som leverte forslag til 

Forslagsnemnda i 1999. Forslaget hennes gikk 

blant annet ut pa å sette Internettadressen var pa 

biler, i annonser, på visittkort, i almanakken og sa 

videre. 

En d >l a\' tiltakene hun 

fore 1 vi te eg fakti k a 

\·ære gjennomført, dermed 

ble det bare et kru pa 

ett . Hun ble umatelig 

forbau et da hun ble inn

kalt pa kont r t til For

slagsnemnda og fant ut at 

det \'ank t bad kaff o 

kake. 

Vestfolder·n 2/00 

- Je bl kj mp glad! Ho

ved aken er at det ette 

pri pa initiativ, at no n i r 

at de setter pri pa at j g 

kommer m d for lag, i r 

en tralende forno d Mett 

Myhre. 

Svein Arne Nor velle 
(leder av Forslagsnemnda 1 1999) 

overre er Mette Myhre 
NPetter Smart-krus'' . 

På bildet ser v1 fra v. forslagstillerne Svein Arne Nordkvelle. Gunnar Svendsen, 
Gunnar Moen og Prod sief Roar Gartner med utnevnelsen, ÅRETS OPPFINNER
AVDELING (Renny Bøhmer og Halvar S 1fiell kunne 1 ke komme) 

«Avtroppende og påtroppende» Mary Kristensen, t v har v1 anert som 
sekretær 1 Forslagsnemda det siste året for Anne Hov Begge ble overra 
blomster for innsatsen av den nye se retæren. Ove Jensen 
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Om ikke
røyking 

J eg har egentlig fått forbud mot a 

skrive mer om royking. Temaet er 

utdebattert. Men ingen har sagt 

at jeg ikke får skrive om ikke-røyking! 

Haha! 

Jeg sluttet a røyke på nyttårsaften. 

Rett og slett fordi det var blitt så 

innmari vanskelig å være royker! 

Alle fly var f . eks. blitt roykfrie - og ville jeg ha en blås pa en 

flyplass måtte jeg jaggu lete for finne det lille, bortgjemte 

roykehjornet. Mange tog var ogs blitt roykfrie. Det gikk 

greit fra Tønsberg til Oslo. Men skulle jeg for eksempel til 

Hamar, matte jeg stupe ut på perrongen i Oslo, la bagasjen 

klare seg selv og supe i meg noen magadrag for å overleve 

turen videre. 

Hos roykfrie venner sto jeg og hutret alene på terrassen, 

mens ikke-røykerne koste seg inne i varmen. Verst var 

allikevel storre samlinger i jobb-sammenheng. I de altfor 

korte pausene serveres gjerne namme-nam, som kaffe og 

wienerbrød eller vafler. Fint det. Det er bare det at en 

royksugen stakkar ikke har TID til å stå i en 50-persons-ko,

vedkommende har forlengst galoppert av garde for Cl få tatt 

en blås. Eller ta det dobesøket som ble nedprioritert for royk 

i forrige pause. Jeg provde a se lyst på alle kaloriene jeg gikk 

glipp av som røyker, men lett var det ikke. 

LANGDALENS STREKER 

Som røyker var jeg vant til åta sma pauser med jevne 

mellomrom. Som ikke-røyker fikk jeg problemer med at jeg 

trengte pausene - men hva skulle jeg gjøre i dem??? Jeg 

streifet som en ulv rundt i etasjen min på jakt etter noen a 

prate med. Etter et par uker torde jeg endelig å gå pa 

roykerommet sammen med kollegaer. Na tar jeg en ikke-royk i 

alle fall tre ganger i uka, rett og slett pga. det sosiale. 

Jeg brukte en sånn royke-awennings-inhalator-dings da jeg 

sluttet. Da slo det meg at den kan være et supplement til 

sigarettene. Roykfri røyk sa a si. Til bruk i ikke-røyker soner 

f.eks. Eller i laaange moter. Haper ikke regjeringen oppdager 

dette - da blir det vel tobakksavgift pa slike awenningspro

dukter for vi vet ordet av det... 


